
Protokół Nr XVI/16/15

z sesji Rady Miejskiej w Staszowie, która odbyła się w dniu 26 listopada 2015 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Staszowie.

W sesji wzięło udział 20 radnych na ogólną liczbę 21 radnych (lista obecności w załączeniu 

do protokołu – załącznik nr 1).

Radni nieobecni: Pan Tomasz Otrębski. 

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Pan Leszek Kopeć – Burmistrz Miasta i Gminy Staszów,

Pani Ewa Kondek – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Staszów,

Pan Sławomir Mikula – Sekretarz Miasta i Gminy Staszów,

Pani Joanna Pokora – Skarbnik Miasta i Gminy Staszów,

Kierownicy Wydziałów Urzędu Miasta i Gminy Staszów,

Prezesi, Dyrektorzy, Kierownicy jednostek podległych Gminie,

Sołtysi, Przewodniczący Rad Sołeckich i Zarządów Osiedli,

Zaproszeni goście, przedstawiciele mediów.

Ad. 1

Pan Ireneusz Kwiecjasz -  Przewodniczący Rady Miejskiej dokonał otwarcia  sesji,  stwierdził

quorum i powitał zebranych. 

Następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27 października 2015 roku.

3. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) udzielenia przez Gminę Staszów pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu – projekt
nr 164/15,

b) wprowadzenia  zmian  w  budżecie  Miasta  i  Gminy  Staszów  na  2015  rok  –  projekt  
nr 159/15,

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2015 – 2027 –
projekt nr 160/15,

d) określenia stawek podatku od nieruchomości – projekt nr 154/15,

e) obniżenia ceny skupu żyta będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na 2016 rok –
projekt nr 155/15,

f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych – projekt nr 156/15,

g) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych – projekt nr 157/15,

h) uchwalenia Programu współpracy Gminy Staszów z organizacjami pozarządowymi oraz
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innymi podmiotami prowadzącymi działalność w sferze pożytku publicznego na rok 2016 -
projekt nr 161/15,

i)  zmiany do Uchwały Nr XXXIII/321/12 Rady Miejskiej w Staszowie z dnia 28 grudnia
2012  r.  w  sprawie  określenia  przystanków  i  dworców  komunikacyjnych,  których
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Staszów, warunków i zasad korzystania z nich
oraz opłat za ich korzystanie – projekt nr 162/15,

j) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej – projekt nr 158/15,

k) wyrażenia zgody na bezprzetargowe zbycie nieruchomości – projekt nr 163/15.

4.  Interpelacje radnych.

5.   Wolne wnioski i zapytania w tym:

-  informacja  z  realizacji  interpelacji  i  wniosków  zgłoszonych  na  sesji  Rady  Miejskiej

w Staszowie w dniu 29 września 2015 roku.

6.   Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy radni mają uwagi do powyższego porządku obrad.

Radni nie zgłosili uwag, wniosków. 

Pan Ireneusz Kwiecjasz porządek obrad poddał pod głosowanie.

Po  przeprowadzonym  głosowaniu  porządek  został  jednogłośnie  przyjęty  (obecnych  było  19

radnych).

Ad. 2

Radni  nie  mieli  uwag  do  protokołu  z  sesji  z  dnia  27  października  2015  roku  i  przyjęli  

go jednomyślnie (obecnych było 19 radnych).

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: “Podjęcie uchwał w sprawie …”.

Ad. 3a

Pan  Sławomir  Mikula  –  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Staszów  przedstawił  projekt  uchwały  

w  sprawie  udzielenia  przez  Gminę  Staszów  pomocy  finansowej  Powiatowi  Staszowskiemu  –

projekt nr 164/15.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Rady Miejskiej projekt uchwały poddał pod głosowanie.

Po przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska  jednogłośnie (obecnych było 19 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/147/15

(uchwała w załączeniu do protokołu).
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Ad. 3b

Pani  Joanna Pokora –  Skarbnik  Miasta  i  Gminy Staszów  zapoznała  z  projektem uchwały  

w sprawie  wprowadzenia  zmian w budżecie  Miasta  i  Gminy Staszów na  2015 rok  –  projekt  

nr 159/15.

Radni nie zgłosili uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 19 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/148/15

(uchwała w załączeniu do protokołu).

Ad. 3c

Pani  Joanna  Pokora  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2015 – 2027 – projekt nr 160/15.

Nie zgłoszono innych pytań.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Po przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska  jednomyślnie (obecnych było 19 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/149/15

(uchwała w załączeniu do protokołu).

Ad. 3d

Pani  Anna  Kwasek  –  Z-ca  Kierownika  Wydziału  Finansowego  ds.  dochodów  zapoznała  

z projektem uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości – projekt nr 154/15.

Nie podjęto dyskusji.

Nie zgłoszono pytań.

Przewodniczący Rady Miejskiej projekt uchwały poddał pod głosowanie.

Rada Miejska  jednomyślnie (obecnych było 20 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/150/15

( uchwała w załączniku do protokołu).

Ad. 3e

Pani Anna Kwasek przedstawiła projekt uchwały w sprawie  obniżenia ceny skupu żyta będącej

podstawą do ustalenia podatku rolnego na 2016 rok – projekt nr 155/15.

Pan Jerzy Kozioł zwrócił się do Burmistrza Leszka Kopcia ze stwierdzeniem, iż GUS przyjął cenę

1 q żyta na 2016 rok w kwocie 53,75 zł. Rada otrzymała propozycję ustalenia stawki podatku  

w  wysokości  52  zł,  natomiast  realna  cena  1  q  żyta  utrzymuje  się  na  poziomie  35-37  zł.  
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Na  przestrzeni  ostatnich  lat  Rada  podejmowała  decyzję  o  zmniejszaniu  ceny  1  q  żyta,  

i obniżki te znajdowały się na różnym poziomie:  2013 rok – 72,5 % maksymalnej stawki ustalonej

przez GUS; 2014 r.  -  79% maksymalnej  stawki;  2015 r.  -  89% maksymalnej  stawki.   Obecnie

przyjmując  stawkę  w wysokości  52  zł  za  1q,  będzie  ona  stanowiła  97% stawki  maksymalnej

określonej  przez  GUS.  Radny  zauważył,  że  tym  sposobem  stawka  podatku  zbliża  się  do

maksymalnej stawki ustalonej przez GUS, dlatego pyta gdzie rolnik może sprzedać żyto w cenie 52

zł za 1 q? Zaznaczył, iż praca rolników jest bardzo ciężka, wzrastają koszty ich pracy, a cena zboża

spada. Stwierdził, że rozumie potrzeby budżetu, i nie chce składać wniosku o inną, bardziej realną

cenę, ale zwraca się do Burmistrza z zapytaniem o możliwość urealnienia w przyszłości ceny 1 q

żyta  z ceną 1 q obowiązującą w regionie.

Do powyższego odniósł się Pan Leszek Kopeć - Burmistrz Miasta i Gminy Staszów, przedstawił

stawki podatku z ubiegłych lat w złotówkach: 2012 r. - 55 zł, 2013 r. - 55 zł, 2014 r. - 55 zł, 2015 r.

- 55 zł. Stwierdził, że stawka podatku od wielu lat utrzymywała się na równym poziomie, dlatego

dziwi  się,  że  w sytuacji  obniżki  stawki  podatku do kwoty 52 zł  Pan Jerzy Kozioł  wnioskuje  

o  dokonywanie  dalszych  obniżek.  Dla  budżetu  25  000,00  zł  o  które  zmniejszą  się  wpływy  

z podatku rolnego to duża kwota, biorąc pod uwagę obecną sytuację finansową gminy, jednak jest

to ukłon w stronę mieszkańców. Powiedział,  że podczas sesji Radni będą podejmować również

uchwałę w sprawie obniżenia stawek podatku od środków transportowych. Burmistrz zaznaczył,  

że  zdaje  sobie  sprawę,  iż  zaproponowane  2% to  nieduża  obniżka,  ale  jest  to  gest  wykonany  

w kierunku przedsiębiorców, a w przyszłym roku przy sprzyjających warunkach być może  uda się

jeszcze bardziej obniżyć te stawki.

Do powyższego ustosunkował się Pan Jerzy Kozioł. Powiedział, że w poprzedniej kadencji Radni

byli świadomi, że stawki określone przez GUS są nieadekwatne, lecz w związku z tym przyjmowali

podatek na znacznie niższym poziomie w stosunku do maksymalnej stawki określonej przez GUS.

Przykładowo w 2013 roku maksymalna stawka znajdowała się na poziomie 75,86 zł,  a podatek

został  uchwalony  w  wysokości  55  zł,  więc  procentowo  obniżka  wyniosła  72,5%.  Obecna

propozycja obniżki jest procentowo o wiele niższa niż w latach ubiegłych, stąd pytanie czy jest

możliwość aby w przyszłości bardziej urealnić stawkę podatku rolnego?

Nie podjęto dalszej dyskusji.

Przewodniczący Rady Miejskiej projekt uchwały poddał pod głosowanie.

Po przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska jednogłośnie (obecnych było 20 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/151/15

( uchwała w załączniku do protokołu).
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Ad. 3f

Pani  Anna  Kwasek zapoznała  z  projektem  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek

podatku od środków transportowych – projekt nr 156/15. 

Radni nie zgłosili uwag.

Przewodniczący Rady Miejskiej projekt uchwały poddał pod głosowanie.

Po przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska  jednogłośnie (obecnych było 20 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/152/15

( uchwała w załączniku do protokołu).

Ad. 3g

Pani  Anna  Kwasek  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy

informacji i deklaracji podatkowych – projekt nr 157/15.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Rady Miejskiej projekt uchwały poddał pod głosowanie.

Po przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska  jednogłośnie (obecnych było 18 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/153/15

 ( uchwała w załączniku do protokołu).

Ad. 3h

Pani Jolanta Macias – Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu zapoznała z projektem

uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Programu  współpracy  Gminy  Staszów  z  organizacjami

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność w sferze pożytku publicznego

na rok 2016 - projekt nr 161/15.

Pan Tomasz Klimek zawnioskował o wprowadzenie poprawki w § 7 ust. 3 pkt. 3. Obecny zapis

brzmi: „dofinansowania wkładu własnego organizacjom realizującym zadania publiczne na rzecz

mieszkańców Gminy Staszów z wykorzystaniem środków unijnych”. Zdaniem radnego określenie

„środki unijne” jest bardzo wąskim sformułowaniem, gdyż organizacje pozyskują środki z różnych

źródeł, i nie są to tylko środki unijne, dlatego należy zmienić zapis „środki unijne”  na „środki

zewnętrzne”.

Nie zgłoszono dalszych uwag.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie  poprawkę  zgłoszoną  do  projektu

uchwały.

Po przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska  jednogłośnie (obecnych było 17 radnych) przyjęła

zgłoszoną poprawkę

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.
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Rada Miejska  jednogłośnie (obecnych było 17 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/154/15

( uchwała w załączniku do protokołu).

Ad. 3 i

Pan  Sławomir  Mikula  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie   zmiany  do  Uchwały  Nr

XXXIII/321/12  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  z  dnia  28  grudnia  2012  r.  w  sprawie  określenia

przystanków i  dworców komunikacyjnych,  których właścicielem lub zarządzającym jest  Gmina

Staszów, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich korzystanie – projekt nr 162/15.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Rady Miejskiej projekt uchwały poddał pod głosowanie.

Po przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska  jednogłośnie (obecnych było 17 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/155/15

( uchwała w załączniku do protokołu).

Ad. 3 j

Pani  Maria  Malczyk  –  Kierownik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Geodezji  

i Rolnictwa zapoznała z projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości

gruntowej – projekt nr 158/15.

Nie podjęto dyskusji.

Nie zgłoszono pytań.

Przewodniczący Rady Miejskiej projekt uchwały poddał pod głosowanie.

Po przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska  jednogłośnie (obecnych było 18 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/156/15

( uchwała w załączniku do protokołu).

Ad. 3 k

Pani Maria Malczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe

zbycie nieruchomości – projekt nr 163/15.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Rady Miejskiej projekt uchwały poddał pod głosowanie.

Po przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska  jednogłośnie (obecnych było 18 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XVI/157/15

( uchwała w załączniku do protokołu).
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Ad. 4

Interpelacje radnych.

Interpelację ustną zgłosił: radny Ireneusz Kwiecjasz.

Pan  Ireneusz  Kwiecjasz poprosił  Burmistrza  Leszka  Kopcia  o  zajęcie  stanowiska  w  sprawie

możliwości ponownego uruchomienia w gminie Staszów programu „Pomoc państwa w zakresie

dożywiania”,  ponieważ z pomocy tej  korzystała znaczna liczba mieszkańców znajdujących się  

w  trudnej  sytuacji  finansowej  (dotyczy  w  szczególności  świadczenia  rzeczowego  w  postaci

produktów żywnościowych pochodzących z Banku Żywności).

O zabranie głosu poprosił Pan Michał Skotnicki – Starosta Staszowski. Złożył podziękowania  

w imieniu Dyrektora SPZZOZ w Staszowie Pana Marka Tombarkiewicza i swoim własnym na ręce

Wysokiej  Rady  oraz  Burmistrza  Leszka  Kopcia,  w  związku  z  przekazaniem  środków  na

doposażenie Szpitala w Staszowie. Nadmienił także, że cały czas trwają inwestycje mające na celu

rozwój  Szpitala,  w najbliższych  latach  przed  placówką  stoją  duże  wyzwania  min.:  rozbudowa

szpitalnego oddziału ratunkowego, remont trzech oddziałów szpitalnych, budowa OIOM-u, są to

wydatki rzędu 20-30 mln złotych. Jest szansa, że w najbliższych latach uda się pozyskać niezbędne

środki. Poinformował zebranych, że przekazane przez gminę Staszów środki zostaną przeznaczone

na zakup: respiratora dla Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii, dwóch kardiomonitorów

oraz  urządzenia  do  elektroterapii  i  terapii  laserowej  dla  potrzeb  Oddziału  Rehabilitacji

Neurologicznej. Następnie podziękował za współpracę w całym 2015 roku.

Ad. 5

W punkcie wolne wnioski i zapytania Burmistrz Leszek Kopeć przedstawił informację z realizacji

interpelacji i  wniosków zgłoszonych na sesji Rady Miejskiej  w  dniu 29 września 2015 roku  

(w załączeniu do protokołu).

Następnie  głos  zabrał Pan Marek Strzała-  Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,

który  poinformował  zebranych  o  pozytywnym  zaopiniowaniu  przez  Radnych  Sejmiku  

Wojewódzkiego projektu wydatków na lata 2016-2020, który zawiera min. realizację obwodnicy

Staszowa,  w  2016  roku  planowane  jest  zatwierdzenie  koncepcji  i  wykonanie  dokumentacji  

projektowo - kosztorysowej, której realizacja nastąpi w latach 2018-2019. Z kolei na posiedzeniu

Komisji  Edukacji,  Kultury i  Sportu Radni  Sejmiku Wojewódzkiego debatowali  nad programem

ochrony zabytków, w ramach którego możliwe jest pozyskanie znacznych środków zewnętrznych,

co  stwarza  szansę  dla  Staszowskiego  Ośrodka  Kultury,  który  mieści  się  w  budynku  

przedwojennym.
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Ad. 6 

Pan Ireneusz  Kwiecjasz podziękował za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Na tym protokół zakończono.

Czas trwania sesji od godz. 1030  do godz.1200

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Staszowie

     (-) Ireneusz Kwiecjasz

Protokołowała:

Katarzyna Basińska
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